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PROTOKÓŁ 

  
z posiedzenia Komisji Komunikacji i Bezpieczeństwa Publicznego,  

które odbyło się w dniu 19 lutego 2014 r. 
 

W posiedzeniu brały udział osoby ujęte w liście obecności (załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu) oraz zaproszeni goście. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Maciej Makowski witając 
zebranych. Następnie, na podstawie listy obecności stwierdził quorum i poddał pod głosowanie 
zaproponowany, zmieniony porządek obrad Komisji. Zmiana polegała na wykreśleniu z 
porządku obrad posiedzenia Planów budowy, przebudowy, utrzymania i ochrony dróg oraz 
obiektów mostowych w 2014 roku z podaniem źródeł finansowania. Zmieniony porządek 
przyjęto jednogłośnie i przeniesiono ten punkt na następne posiedzenie komisji. 

Bez uwag, jednogłośnie przyjęto również protokół z posiedzenia Komisji  
z dnia 15 stycznia 2014 r. 

Pierwszym punktem w porządku obrad było przedstawienie przez Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego Informacji nt. stanu bezpieczeństwa sanitarnego  
w powiecie bydgoskim. 

Prelegent szczegółowo przedstawił zakres działań oraz efekty wcześniejszych kontroli 
na terenie powiatu.  

Na kanwie przekazanych informacji Przewodniczący Komisji zapytał jak skutecznie 
egzekwować realizację zapisów zobowiązujących do działania w zakresie stwierdzonych 
nieprawidłowości. 

Przedstawiciel Inspektora Sanitarnego w odpowiedzi  wskazał, że istnieją instrumenty, 
przede wszystkim operujące karami finansowymi, pozwalające skutecznie przyczyniać  
się do realizacji wskazań pokontrolnych. Nie zawsze są one jednak nakładane, szczególnie  
w przypadkach, gdy z góry wiadomo, że nie będą one skuteczne, a nawet przyczynią  
się do pogorszenia stanu finansów kontrolowanego podmiotu. Tak dzieje się na przykład  
w szkołach i innych placówkach budżetowych. Oczywiście nie dzieje się to nagminnie i tylko  
w wyjątkowych uzasadnionych przypadkach. 

Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Kolejnym punktem obrad Komisji było przedstawienie informacji przez dyrektora 
Wydziału Dróg Powiatowych Pana Romana Megera  dotyczącej Oceny wywiązywania się przez 
samorządy gminne z zadań zleconych przez Starostwo w zakresie bieżącego utrzymania dróg  
w 2013 roku. Dyrektor R. Meger w swoim wystąpieniu omówił zakres przekazanych gminom 
zadań oraz kwoty, jakie zostały wydatkowane w roku 2013 w związku z ich realizacją. Wskazał 
że Ocena obejmuje cztery gminy Powiatu bydgoskiego (Sicienko, Dąbrowa Chełmińska, 
Osielsko, Dobrcz). Dyrektor stwierdził, że na podstawie przedstawionego zestawienia oraz 
oceny wykonywanych zadań w terenie, można stwierdzić, że prace realizowane przez gminy 
wykonywane są w sposób zadawalający w odniesieniu do przekazanych środków finansowych.  

Po wysłuchaniu informacji Radny Andrzej Szmytka zapytał o wskazany w Ocenie koszt 
remontu zatoki w Dąbrowie Chełmińskiej, z zaznaczeniem, że jest on dość wysoki i jaka jest 
tego przyczyna. W odpowiedzi Dyrektor Meger wskazał na duży zakres remontu, jaki miał 
miejsce.  

Następnie Radna Małgorzata Niedźwiedzka zwróciła uwagę Dyrektorowi Wydziału 
Dróg na problem z pojawiającą się wodą z opadów atmosferycznych na rondzie w Wudzynie, 



pytając czy podejmowane są jakiekolwiek działania w celu poprawy sytuacji. Wskazała że 
szczególnie niebezpiecznie jest tam zimą, gdy dzieci ślizgają się na zamarzniętych kałużach. 
Dyrektor stwierdził, że w obrębie ronda brakuje kanalizacji deszczowej. Istniejący wpust ze 
studnią chłonną jest rozwiązaniem, które nie do końca się sprawdza, szczególnie przy dużych 
opadach. 

Radny Henryk Baumgart wskazał, że w opinii mieszkańców gminy Dobrcz, prowadzący 
w tym sezonie Akcję Zima Zakład Usług Komunalnych z Dobrcza stanął na wysokości zadania. 
Szczególnie, ustawienie siatek (płotków zapobiegających nawiewaniu śniegu) na polach w 
newralgicznych punktach dało odczuwalne efekty. Niestety siatki w kilku miejscach zostały 
ustawione od niewłaściwej strony. Nie wzięto pod uwagę zwyczajowego kierunku wiatru o tej 
porze roku. Podsumowując Radny wskazał, ze kiedyś była to powszechna praktyka i zapytał 
dlaczego odeszło się od jej stosowania. W odpowiedzi Dyrektor wskazał na dodatkowe nakłady 
związane z zakupem siatki oraz późniejszym jej składowaniem. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy posiadany przez Powiat pług wirnikowy był tej 
zimy użytkowany. W odpowiedzi Dyrektor Meger wskazał, że w okresie największych opadów 
pracował prawie non stop. Pracownicy Brygady z dużym poświęceniem, niejednokrotnie 
pracowali po kilkanaście godzin, starając się zapewnić przejezdność dróg.  

Przedstawiona Ocena została przyjęta przez Komisję jednogłośnie. 

Kolejnym punktem posiedzenia Komisji było opiniowanie materiałów na sesję Rady 
Powiatu. Wszystkie projekty uchwał wchodzące w porządek obrad XXXI Sesji Rady Powiatu 
(załącznik do protokołu) zostały zaprezentowane na forum komisji i kolejno poddane pod 
głosowanie. 

W dalszej kolejności poddano pod głosowanie:  

1. Informację o działalności Agencji Nieruchomości Rolnej – Oddział Terenowy  
w Bydgoszczy na terenie powiatu bydgoskiego w 2013 r. Informację Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 

2. Sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Wspierania Rozwoju Wsi” w 2013 r. 
oraz harmonogram działań zaplanowanych do realizacji w 2014 r. Sprawozdanie Komisja 
przyjęła jednogłośnie. 

3. Rozliczenie dotacji z budżetu Powiatu Bydgoskiego przekazanej Gminnym Spółkom 
Wodnym w  roku 2013. Sprawozdanie Komisja przyjęła jednogłośnie. 

4. Informacja o realizacji zadań określonych w ustawie Prawo geodezyjne i kartograficzne 
oraz w rozporządzeniu o ewidencji gruntów i budynków. Informację Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 

5. Informacja o skargach wpływających do organów powiatu oraz o działalności kontrolnej 
Starostwa w 2013 r. Informację Komisja przyjęła jednogłośnie. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2013 r. zadań zawartych w „Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Powiatu Bydgoskiego na lata 2008 – 2015”. Sprawozdanie Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 

7. Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu Bydgoskiego  
do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Projekt uchwały Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 

Komisja jednogłośnie przyjęła stanowisko na temat ponownego zgłoszenia Radnych 
Kubiaka i Góralczyka do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

8. Uchwała w sprawie stanowiska dotyczącego zamiaru wykluczenia przez Miasto Bydgoszcz 
Powiatu Bydgoskiego jako strony porozumienia o współpracy pomiędzy samorządami 
tworzącymi Miejski Obszar Funkcjonalny Bydgoszczy i Torunia na rzecz realizacji zadań 
w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

W sprawie przedmiotowej Uchwały zajął głos Starosta Bydgoski Wojciech Porzych 
relacjonując Radnym przebieg spotkań, min. w Dąbrowie Chełmińskiej, jakie dotychczas 



odbyły się w związku z wprowadzaniem ZITu. Starosta przekonywał Radnych do poparcia 
stanowiska powiatu bydgoskiego w kwestii wprowadzenia do zapisów umowy partnerskiej, 
także pomijanych dotychczas Powiatów Bydgoskiego i Toruńskiego. Na kanwie 
przedstawionego stanowiska wywiązała się żywa dyskusja. 

Projekt uchwały Komisja przyjęła jednogłośnie. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o współpracy pomiędzy 
Powiatem Bydgoskim a samorządami tworzącymi Miejski Obszar Funkcjonalny 
Bydgoszczy i Torunia na rzecz realizacji zadań w ramach Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. Projekt uchwały Komisja przyjęła jednogłośnie. 

10. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2014 rok. Projekt uchwały Komisja 
przyjęła jednogłośnie.  

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie miasta Solec Kujawski. Projekt uchwały Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 

12. Uchwała zmieniająca budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2014. Projekt uchwały Komisja 
przyjęła jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Komisji Pan Maciej Makowski przeszedł do spraw 
bieżących Komisji oraz wolnych wniosków i zapytań. 

Przewodniczący – Pan Maciej Makowski zapytał Dyrektora R. Megera, co się dzieje  
w sprawie drzew, które mają zostać wycięte przy ul. Pomianowskiego w Koronowie. Czy 
Wydział ma już decyzję na wycinkę. Dyrektor potwierdził fakt posiadania już decyzji. 

Radny A. Szmytka zapytał Dyrektora Wydziału Dróg czy do Wydziału wpłynął wniosek 
od Spółki Gazowniczej dotyczący uzgodnienia przyłącza gazowego w Łochowie i czy nie 
koliduje to z ogłoszonym postępowaniem na przebudowę drogi powiatowej nr 1536C Łochowo 
- Lipniki. Dyrektor odpowiedział, że nic mu nie wiadomo o takim wniosku i sprawdzi  
to niezwłocznie.  

Na tym Przewodniczący – Pan Maciej Makowski zakończył posiedzenie Komisji. 

Podpisy członków komisji: 

1. Maciej Makowski – przewodniczący komisji  ….…………………………… 

2. Henryk Baumgart – wiceprzewodniczący komisji  ….…………………………… 

3. Roman Guździoł      …….………………………… 

4. Romuald Góralczyk     ….…………………………… 

5. Jan Klapczyński       …….………………………… 

6. Małgorzata Niedźwiedzka      …….……..…..……………… 

7. Marek Staszczyk       ……………..………………… 

8. Andrzej Szmytka     ………………..……………… 

 

Protokół sporządziła: Hanna Lisowska Bielecka 


